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投 稿 提 示

《舰船科学技术》以面向广大舰船科技工作者，反映舰船领域

最新科技研究成果为宗旨，积极促进舰船领域的学术与科技交流，

推动舰船科学技术的发展。本刊选题范围广泛，包括舰船理论研究、

舰船高新技术、舰船总体研究、动力设备、武器装备、电子与光学设备、

导航设备、自动化设备、机电设备、通信技术、计算机技术、舰船材料、

舰船防护、海洋军事、海洋工程、军民两用技术等。为便于统一稿

件格式，缩短编排和修稿时间，特做如下提示。

稿件要求

1. 论点明确、论据充分、数据准确、层次清晰、文字简炼、结

论明确，文稿（含图、表）一般不超过 6000 字。

2. 文稿格式要求规范 ,项目齐全 ,包括中英文题名、作者姓名

(包括汉语拼音 )及工作单位（要求到二级单位、邮编）、中英文摘要、

中英文关键词（3～ 5个）、正文、参考文献、作者简介。

3. 摘要应概括地直接陈述论文研究的目的、过程与方法，以及

结果和结论。中文摘要 200 ～ 300 字；英文摘要 150 个实词左右。

4. 计量单位采用中华人民共和国法定计量单位及符号。文中的

各种符号、单位、脚标及大小写均要标注清楚。容易混淆的外文字母、

符号请注明。

5. 文中图、表要简洁、规范。曲线线条清晰流畅，标注明确。

表为三线表，表中数据精确 , 有效数位要统一，表头须简单、明确。

图题和表题为中、英文对照，图中英文要译成中文。

6. 来稿如属研究基金或课题资助项目，请列出其名称及编号。

将酌情考虑优先发表。

7. 参考文献以公开发表的为限（列出最必要 , 最新的文献 )，

采用顺序编码制著录，引用处依出现的先后用阿拉伯数字排序 , 并

编码于角标内 ,在文末参考文献项依次列出。

8. 在参考文献后请写明作者简介 ( 姓名、出生年月、性别、技

术职称和主要从事工作或研究方向 )。注明联系地址、电话及电子

信箱。

9. 稿件请以电子文档形式通过电子邮箱 JCKXJS@shipol.com.cn

投往本刊，邮箱收到后会自动回复，请及时查看。

 投稿约定

1. 本刊发表的学术论文文责 ( 政治、学术、保密 ) 作者自负 ,

要求提供保密审查表。

2. 谢绝一稿两投。文稿在 2 个月内未收到录用或退修通知，作

者可自行处理；未被录用的稿件一般不退，请作者自留底稿。

3. 本刊录用的稿件将根据作者的授权同时以印刷版、光盘版和

网络版方式刊出，若不同意在光盘版、网络版上刊出者，请来稿时说明。

Writing tips of Ship Science and Technology 

        Journal of Ship Science and Technology aims to show the newest result of 

ship science research, promote the communication on the relevant subjects, and 

advance the development of the ship science and technology.  

Our journal covers a wide range of ship science area, including:

➢ the theoretical research, the high technique and general research, 

➢ power equipment, weapons, electronic and optical equipment, 

navigation equipment, automation and electromechanical equipment, 

➢ communication technology, computer technology, materials, protection, 

marine military  marine engineering and military-civil dual use technology.

In order to unify the format of articles and shorten the time for 

edit and modification, some specific tips are provided as below.

Requirements

◆ Clear and sufficient argument, accurate data, well-structured 

content, concise text, clear and definite conclusion. The dissertations are 

generally less than 6000 words (including figures and tables).

◆ The following subjects should be included:bilingual title,author’s 

name,work unit of the author (department,and zip code), abstract and the 

keywords (3 to 5),the text,references,the author’s information(Biography).

◆ The abstract should directly summarize the purpose, the process 

and methods of the dissertation, as well as the results and conclusions. 

The abstract should be about 150 words in English .

◆ Figures and tables should be concise and normative. In this regard, the 

curves of the figure should be smooth and clear.

◆ Please specify authors’ personal information, such as the name, the 

date of birth, gender, technical titles and the specific research area, the contact 

information, telephone number and the email address.

◆ Please email your digital version of your dissertation to the following 

Email Address: JCKXJS@shipol.com.cn. If your email is successfully delivered, 

you will receive an automatically delivered reply. Please check your email box.

Agreement

◆ The authors should be responsible for the dissertation contributed. 

◆ A draft two cast is not allowed. If you do not receive any reply from 

us within 2 months, you are free to deal with your dissertation. Please 

reserve another copy by yourself since we will not return the delivered 

copy.

◆ The author should authorize us to publish the dissertation on our 

journal in the print, CD-ROM and online editions. If you do not allow your 

thesis to be published in CD-ROM edition or online, please indicate it with 

your contribution.
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